
VIŠNJA FORTUNA:  

- Hvala lijepa. Svoje pitanje postavljam gradonačelniku.  

Gradonačelniče, molim vas da mi odgovorite, ja sam već dobila preko dvadeset upita 

od mojih predsjednika Matice umirovljenika Grada Zagreba vezano za mjesne odbore. 

Vezano za mjesne odbore koji će se prenamijeniti, prenamijeniti za vrtićku djecu. Za sada se 

to dogodilo odnosno se događa samo Retkovec i Dubrava, to su dva, ali obzirom da krene 

jedan već su svi na nogama, to vam je jasno.  

Ja imam ovdje i sva pisma, mogu vam ih ostavit ako želite, al' ono što želim reći da je 

to nešto što ne znam kako da kažem. Ne vidim načina kako bi se to uopće moglo napravit da 

se i želi. Jer i vi imate, ne vi nego i ti prostori imaju neke standarde. To su pedagoški 

standardi. Ja znam našu Odluku o socijalnoj skrbi kod naših ustanova odnosno Pravilnik i 

Odluku. Ni jednu izgrađenu građevinu, više bi koštalo da ju prenamjenjujemo nego da 

gradimo ispočetka.  

Prema tome, moje je sada pitanje,  

1. Kako je moguće da umirovljenike koji, ako se sjećate na 1. sjednici ja sam vas pitala da li 

će prostori ostati umirovljenicima, prostori mjesnih ureda. Oni to koriste dva puta tjedno, 

tri puta tjedno, kako se dogovore tamo. Pitanje je moje prvo bilo to. Vi ste rekli sigurno da 

i to nećemo dirati. To sigurno da sad više nije da već vi to dirate. Već ste počeli dirat. Do 

kud će to doć na znam.  

2. Isto tako ova odluka koja je sad na sudu još uvijek ne znamo ni kako će to završiti ali se na 

razini Grada i na razini umirovljenika stvorila jedna vrlo vrlo neugodna sada klima a 

trenutak je jako težak. Trenutak je težak zbog cijena energenata  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

Zbog cijena koje sam vam sve rekla i sad u toj situaciji  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala zastupnice.  

  

VIŠNJA FORTUNA:  

- još Retkovec i Dubrava trebali bi se  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Imat ćete mogućnost dodatno pojašnjenje. Još dvije minute poslije.  

 

VIŠNJA FORTUNA:  

- Aha, pardon, uvijek to zaboravim. O.K. Može.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Pa ćemo dati Gradonačelniku priliku da vam odgovori na prvi dio pitanja. Izvolite 

gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači želim opet kontekstualizirati o kojoj magnitudi problema se radi. Ne 

podcjenjujem ni jednu lokaciju ali želim još jednom reć pošto mislim da se stvara kao što vi 

kažete među brojnim umirovljenicima na brojnim mjestima. Znači govorimo o osam zgrada 

od 256 zagrada u ovom gradu koje su u vlasništvu i upravljanju mjesne samouprave. znači 8 

od 256 koje želimo i koje su na putu da se privremeno adaptiraju za potrebe područnih 

zapravo objekata dječjih vrtića s obzirom na nedostatak kapaciteta.  

Napravili smo i poziv prema privatnim subjektima da unajmimo od privatnih 

poduzeća njihove prostore za dječje vrtiće. Naravno da moramo gledati da oni zadovoljavaju 



DPS standard, to se podrazumijeva u svakom prostornom smislu i u tom smislu doista ne 

vidim…  A imajući na umu Izvješće o korištenju zgrada mjesne samouprave gdje je prosjek 

korištenja zgrade mjesne samouprave 20% od radnog vremena. To je Izvješće koje je ova 

skupština, koje u prošlom sazivu je usvojila Skupština. Znači izradila ga je prethodna vlast, 

nisam ga ja izradio, gdje se piše jasno u Izvješću o upravljanju imovinom da samo 20% 

vremena se zgrade mjesne samouprave koriste. Znači doista ne vidim da je to s obzirom na 

pojačanu potrebu za dječjim vrtićima tako velik problem. I pokušavamo naći rješenja, doista 

tamo i odustali smo od nekih lokacija koje smo razmatrali ako smo vidjeli da nisu adekvatne 

ili da postoji  velika potreba za njihovim prostornim kapacitetima za druge namjene.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. dodatno pojašnjenje zatražila je zastupnica Višnja Fortuna. Izvolite.  

 

VIŠNJA FORTUNA:  

- Ja vas potpuno gradonačelniče razumijem. Ovo šta ste vi rekli tako velik problem. 

Ne, ako ste rekli 8 zgrada nije velik problem ali naši umirovljenici koji su sada u situaciji u 

kojoj jesu njima je problem i jedna sobna im je problem u ovom trenutku. Trenutak je najgori 

mogući trenutak u kojem se je moglo to sada uopće krenuti u to. Dapače što se djece tiče nek 

se napravi sve najbolje što može, montažni vrtić, bilo šta drugo ali u ovom trenutku za 

umirovljenike je sve problem.  

Podsjetila bi vas vezano za odluku o prikupljanju otpada kad smo tražili isto tako i 

rekli da isto tako fiksni dio umirovljenici ne plaćaju, vi ste to, niste mi odgovorili ali ništa se 

nije napravilo. Dakle veliki je problem za naše umirovljenike u Gradu Zagrebu jer je problem 

ekonomski njihov, egzistencijalni a sada u ovom trenutku, u ovom trenutku je jako veliki 

problem pa vas molim da vidite načine kako riješiti  ili javno reći šta će se tu događat jer svi 

misle da će sad svi izići iz prostora.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Dodatno pojašnjenje dat će gradonačelnik Tomislav Tomašević.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Dat ću dodatno pojašnjenje i zamolit ću onda zamjenicu da još da dodatno 

pojašnjenje.  

Što se tiče Odluke o gospodarenju otpadom odnosno Odluke o odvozu miješanog 

komunalnog otpada tamo jasno piše da fiksnu naknadu neće plaćati socijalno ugroženi 

građani.  

Evo samo čekam da se završe selfie. Sve u redu, mislim ja vama odgovaram. Postavili 

ste mi pitanje pa čekam samo da…  

Znači u Odluci o odvozu miješanog komunalnog otpada jasno piše da socijalno 

ugroženi građani neće plaćat fiksnu naknadu. Znači kad krene novi model naplate to će biti 

tako. To vrijedi i za umirovljenike neke, to vrijedi i za neke druge građane koji nisu 

umirovljenici ali socijalno ugrožene skupine i zna se točno koji cenzusi itd. Ispravite me ako 

griješim, mislim to jasno piše u Odluci da neće plaćati, da neće plaćati tu fiksnu naknadu. 

Tako da u tom smislu bili smo socijalno osjetljivi i uvijek ćemo bit socijalno osjetljivi za 

takve komunalne usluge.  

Što se tiče ponavljam dječjih vrtića i ovih privremenih kapaciteta u Gradu Zagrebu se 

krši Državni pedagoški standard kao što znate desetljećima. Znači vezano za dječje vrtiće, 

vezano za kapacitete desetljećima. Mi to moramo mijenjati. Mi smo bili u situaciji da smo 

morali upisati djecu u dječje vrtiće prošle godine odmah čim smo došli i da jednostavno 

nažalost u svim gradovima, ja ne znam da li ima jedan grad u Hrvatskoj gdje se taj standard 



ne krši. Mi to moramo promijenit u Zagrebu. Mi ne možemo biti glavni grad koji krši Državni 

pedagoški standard što se tiče kapaciteta dječjih vrtića. I zato nam treba hitno privremeno, 

privremeno ponavljam povećanje tih kapaciteta. I doista mislim da smo ono, racionalno i 

razmjerno problemu obuhvatili samo jedan manji broj objekata mjesne samouprave.  

A ja ću vam ponovit još jednu stvar. Mi krećemo u  obnovu i adaptaciju nekih 

objekata mjesne samouprave koji se do sada uopće nisu koristili, baš u tim četvrtima, koji su 

bili oštećeni od potresa dvije godine. Nisu uopće bili u funkciji  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

a sad će bit u funkciji. Tako da će se to na kraju  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- do neke mjere isto tako iznivelirat.  

 

 


